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Det Energipolitiske Udvalg har i brev af 9. juni 2005 stillet mig følgende 
spørgsmål 47 alm. del, som jeg hermed skal besvare.

Svaret vedlægges i 5 eksemplarer.

Spørgsmål 47:

”Vil ministeren kommentere de overhead-plancher, Støtteforeningen for 
Varmesparefonden i Danmark anvendte i forbindelse med sit foretræde for 
udvalget onsdag den 8. juni 2005, jf. alm. del – bilag 141?”

Svar:

Jeg er enig i, at der er behov for en kraftigere fokusering på realisering af 
varmebesparelser. 

I den nyligt indgåede aftale om energibesparelser er varmebesparelser der-
for også et af hovedelementerne. Energikravene i bygningsreglementet i 
forbindelse med renovering, udskiftning af vinduer, tag, kedler mv. stram-
mes, og samtidig indføres der en ny effektiv og brugervenlig energimærk-
ningsordning. Desuden skal net- og distributionsselskaberne sætte fokus på 
varmebesparelser, herunder på realisering af forslagene i energimærkerne. 
Som led heri skal der indgås aftaler med byggebranchen om pakke- og 
standardløsninger, som kan gøre det lettere, sikrere og billigere at gennem-
føre de konkrete forslag.

Energimærkningen af bygninger er et godt fundament for gennemførelse af 
varmebesparelser, men mærkerne skal følges op, så en væsentlig del af de 
identificerede besparelser realiseres. Så vil økonomien også være god.

Med hensyn til plancherne om vinduer henviser jeg til min besvarelse af 
spørgsmål 48 alm. del.
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